
Saksprotokoll i fylkestinget - 14.10.2014 

FELLES MØTE MELLOM HORDALAND FYLKESTING OG BERGEN BYSTYRE

Gunnar Staalesen heldt føredrag  om "Kulturens betydning og rolle i byen (og for så vidt 

omegnskommunene og landet ellers) generelt".

Gunnar Wiederstrøm var ordstyrar for dagens to tema: Kommunereform og samferdselsutfordringar.

Leiar av Stortingets kommunalkomité, Helge Andre Njåstad, heldt føredrag om "Kommunereform og 

regionreform – to sider av same sak? Oppgåver og forvaltning – kva no?"

Representantar frå Bergen bystyre og Hordaland fylkesting innleidde til debatt om temaet "Framtidas 

kommunar og regionar – kva ventar oss og kva ønskjer vi?"

 Dag Skansen (H), Bergen

 Marte Mjøs Persen (A), Bergen

 Mona Haugland Hellesnes (V), Hordaland

 Sveinung Valle (A), Hordaland

Følgjande heldt innlegg og svarte på spørsmål om store samferdselsutfordringar i Bergen i åra som kjem:

 Regionvegsjef Helge Eidsnes: Viktige samferdselsprosjekt i Bergen, milliard for milliard. 

 Byråd Henning Warloe: Samferdsel det skin av.

 Vegdirektør Terje Moe Gustavsen: Bymiljøavtalen for Bergen 

 Sekretariatsleiar Terje Rognlien: Oslopakke 3 – slik har vi løyst det 

Fungerande jernbanedirektør Gunnar G. Løvås svarte på spørsmål knytt til Jernbaneverket.

Saksprotokoll i fylkestinget - 15.10.2014 

OPNING AV FYLKESTINGET

Til å skriva under møteboka saman med fylkesordføraren vart Marianne Sandahl Bjorøy og Sigbjørn 

Framnes valde.

Fylkesordføraren gjorde framlegg om at møteboka vert godkjend av fylkesordføraren og dei som vart 

oppnemnde til å skriva under møteboka. Fylkestinget slutta seg til dette.

Fylkesordføraren heldt minneord om Harald Hove og Erik Toppe.

Fylkesordføraren heldt opningstalen sin til fylkestinget.

Fylkesrådmannen heldt sin tale.

ORDSKIFTET ETTER TALANE

Etter talane var det ordskifte. 13 representantar hadde ordet.

I samband med talane til fylkestinget sette Nils-Olav Nøss fram slikt forslag til fråsegn:

"Fylkestinget er oppteken av at ein sikrar god framdrift for vidare planlegging av utbygginga av 

Bybanen i Bergen. Det er viktig at ein får avklart status for trasévalet gjennom Bergen sentrum så 

snart som råd."



Side 2/4

Hordaland fylkeskommune Agnes Mowinckels gate 5

PB 7900

5020 Bergen

Tlf: 55 23 90 00

e-post:  hfk@hfk.no

www.hordaland.no

Foretaksnr. NO 938 626 367 mva.

Kontonr. [xxxx xx xxxxxx]

Fylkestinget tok stilling til om forslaget skulle realitetsbehandlast på slutten av tingsetet.

29 av representantane (H, Frp, V) røysta mot at forslaget skulle realitetsbehandlast. Forslaget vart dermed 

ikkje realitetsbehandla, jf. kommunelova § 34 nr. 1, 2. setning.

Rasmus Laupsa Rasmussen sette på vegner av A, SV, Sp, MDG og KrF fram slik forslag til fråsegn:

"Statsbudsjettet

Regjeringen foreslår å kutte 365 mill. kroner i stipendordningen for elever i den videregående 

skolen. 

Hordaland fylkesting er bekymret for konsekvensene et slikt kutt vil medføre. For Hordaland sin 

del vil kuttet medføre at i overkant av 5.000 elever vil miste bo- eller grunnstipendet sitt.

Hordaland fylkesting mener at stipendene må behovsprøves slik at alle som har behov for det får 

dekket sine utgifter til videregående opplæring. Hvis ikke det skjer frykter vi at frafallet for 

videregående opplæring vil øke."

Fylkestinget tok stilling til om forslaget skulle realitetsbehandlast på slutten av tingsetet.

29 av representantane (H, Frp, V) røysta mot at forslaget skulle realitetsbehandlast. Forslaget vart dermed 

ikkje realitetsbehandla, jf. kommunelova § 34 nr. 1, 2. setning.

Aud Karin Oen sette fram slik forslag:

"Ber om at referatsak 26/14 vert sett på sakskartet slik at fylkestinget kan drøfta den i sin fulle 

breidde og eventuelt gjera nye vedtak."

Fylkestinget tok stilling til om forslaget skulle realitetsbehandlast på slutten av tingsetet.

39 av representantane (H, Frp, V, KrF, Sp, MDG) røysta mot at forslaget skulle realitetsbehandlast. 

Forslaget vart dermed ikkje realitetsbehandla, jf. kommunelova § 34 nr. 1, 2. setning.

Aud Karin Oen sette fram slikt forslag:

"Hordaland fylkesting ber om at det vert oppretta ein kulturpris."

Fylkestinget tok stilling til om forslaget skulle realitetsbehandlast på slutten av tingsetet.

29 av representantane (H, Frp, V) røysta mot at forslaget skulle realitetsbehandlast. Forslaget vart dermed 

ikkje realitetsbehandla, jf. kommunelova § 34 nr. 1, 2. setning.

Tom Skauge sette på vegner av SV, A, KrF, Sp og MDG fram slikt forslag til fråsegn:

"Hordaland fylkesting er positiv til regjeringa sitt vedtak om å gje NSB fullmakt til å kjøpe fleire 

moderne togsett for lokaltrafikk i neste års statsbudsjett.

Fylkestinget ber regjeringa sikre at togmateriellet på Vossebana og vert fornya i samband med 

den auka satsinga."

Fylkestinget tok stilling til om forslaget skulle realitetsbehandlast på slutten av tingsetet.

Fylkestinget vedtok samrøystes å realitetsbehandle forslaget og vedtok deretter samrøystes forslaget.



Side 3/4

Hordaland fylkeskommune Agnes Mowinckels gate 5

PB 7900

5020 Bergen

Tlf: 55 23 90 00

e-post:  hfk@hfk.no

www.hordaland.no

Foretaksnr. NO 938 626 367 mva.

Kontonr. [xxxx xx xxxxxx]

Vedtak

Hordaland fylkesting er positiv til regjeringa sitt vedtak om å gje NSB fullmakt til å kjøpe fleire moderne 

togsett for lokaltrafikk i neste års statsbudsjett.

Fylkestinget ber regjeringa sikre at togmateriellet på Vossebana og vert fornya i samband med den auka 

satsinga.

Torill Selsvold Nyborg sette på vegner av KrF fram slikt oversendingsforslag til fylkesordføraren:

"Desse representantane ber fylkesordføraren formidla til samferdselsministeren at det bør setjast 

ned eit utval som skal finna gode finansielle ordningar for kollektivsatsinga i storbyane. 

Ein ønskt politikk om å få ned biltrafikken vil føra til at bompengeinntektene fell bort. Det må finnast 

finansielle løysingar på dette dilemmaet."

Nyborg sitt forslag vart oversendt på vegner av forslagsstillaren utan realitetsbehandling.

Jostein Ljones sette på vegner av Sp og A fram slikt oversendingsforslag til fylkesutvalet:

"Desse representantane ber fylkesutvalet løyva midlar til oppstart av kulturminne-søk på Fv 550 

Kråkevik-Syreflot slik at planarbeidet kan ferdigstillast."

Ljones sitt forslag vart oversendt på vegner av forslagsstillaren utan realitetsbehandling.

I samband med behandling av sak 58/14 sette Tom Skauge fram slikt forslag:

"Fylkestinget i Hordaland er uroa over at klimaforliket ikkje er lagt til grunn for årets framlegg til 

statsbudsjett. Regjeringa har heller ikkje gitt kommunar og fylkeskommunar tilstrekkeleg 

økonomisk handlingsrom for å drive klimapolitikk.

Oktobertinget ber regjering og storting om:

1. Ta over 50 % av lånegjelda til Bybanen i Bergen

2. I kommande år å dekkje minst 70 % av investeringsutgiftene for bybanen

3. Auke tilskotet til drift av kollektivtilbodet

4. Hordaland fylkesting ber om at fylkesordføraren tek kontakt med Bergen kommune for å 

undersøke om utprøving av rushtidsavgift kan bidra til å styrke finansieringa av 

kollektivtilbodet."

Under behandlinga av sak 58/12 tok fylkestinget stilling til om forslaget frå Tom Skauge var relevant for 

saka. 55 representantar (A, Sp, KrF, MDG, H, V, Frp) røysta mot at forslaget var relevant for saka. 

Forslaget vart dermed ikkje behandla under sak 58/14. 

Fylkestinget tok stilling til om forslaget skulle realitetsbehandlast på slutten av tingsetet.

34 av representantane (H, Frp, V, KrF) røysta mot at forslaget skulle realitetsbehandlast. Forslaget vart 

dermed ikkje realitetsbehandla, jf. kommunelova § 34 nr. 1, 2. setning.

UNGDOMMENS FYLKESUTVAL

Representantar for Ungdommens fylkesutval orienterte om arbeidet i Ungdommens fylkesting (UFT) og 

Ungdommens fylkesutval (UFU) og gjorde greie for saker dei er opptekne av. 
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Følgjande medlemer i UFU møtte fylkestinget:

 Agnes Hushovde Bernes, leiar

 Gard Johanson, nestleiar

 Vegard Kleppe, leiar Opplæring og helse

 Cecilie Engen Fredheim, leiar Eigen organisasjon

 Benedicte Hellestveit, medlem Eigen organisasjon


